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Consell de Barri La Clota 

 

Data: 13 de desembre de 2023 a les 19:30 hores. 

Lloc: Casal de barri Can Travi – Avinguda del Cardenal Vidal i Barraquer 45  

 

 

Assistents:  

-Taula: Jakqueline Baca (Consellera de barri de La Clota), Sergi Perea 

(Conseller Tècnic d’Horta-Guinardó) i Elena Amat (Gerent del Districte). 

 

Ordre del dia: 

1. Renovació de la Comissió de seguiment i la Vicepresidència del conseller de 
Barri 
2. Informació d’obres i projectes al barri  
3. Torn obert de precs i preguntes 

 

Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull 

d’acords. 

 
La consellera de barri, Jakqueline Baca, inicia la sessió, dona la benvinguda als 

assistents i presenta a les persones que l’acompanyen a la Taula. Demana disculpes 

perquè el regidor no ha pogut assistir per baixa mèdica, està en el seu lloc el conseller 

tècnic, Sergi Perea. Llegeix un escrit del regidor.  

La Consellera de Barri dona pas al primer punt de l’ordre del dia. 

 

1. Renovació de la Comissió de seguiment i la Vicepresidència del 

conseller de Barri  

 

La Consellera de Barri explica la renovació de la comissió de seguiment. En una  

primera fase es fa una presentació del procés de renovació davant del Consell de 

Barri, on som actualment. A la fase dos, les persones que es vulguin presentar a la 

comissió de seguiment ho hauran de fer mitjançant la plataforma Decidim.Barcelona 

fins a 3 dies abans de la propera comissió de seguiment. Una vegada presentades 

totes les candidatures, en una tercera fase, la comissió de seguiment valida les 

candidatures, i en el proper consell de barri es fa la votació sobre el conjunt de 

candidatures. L’aprovació és en majoria simple dels vots emesos.  
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Exactament igual per la renovació de la vicepresidència del Consell de Barri. L'única 

cosa que canvia és a la fase quatre en que la votació per cada candidatura i 

l’aprovació és de ⅔ sobre el total d’assistents.  

Davant algun dubte, poden posar-se en contacte amb la tècnica de barri. 

 

2. Informació d’obres i projectes al Barri  
 

El Conseller tècnic, Sergi Perera, pren la paraula. Explica el motiu pel qual el Consell 

de barri no s’ha fet a Torre Jussana i dona la paraula a la gerent, Elena Amat, que 

explica projectes i actuacions que es duran a terme al barri durant aquest mandat.  

 

- La Clota Reordenació: La gerent fa una explicació de l’estat de situació de 

cadascuna de les parcel·les de l’àmbit de La Clota reordenació. Informa sobre 

l’entrega recent que s’ha fet de les claus d’habitatges públics. Hi ha també 4  locals 

a  planta baixa. Està al costat de l’altre edifici i de la Clota Cotreball, que dona 

molta vida i servei social al Barri i Districte. Falten 3 parcel·les (en el dibuix 

presentat amb color malva) per fer habitatges, una d’elles ja està en marxa, però 

falta la llicència de primera ocupació. A la Zona Sud, més propera a l’Avinguda de 

l’Estatut (parcel·la de color groc), està destinada al CAP-CUAP Horta, equipament 

molt important al Barri. Hi ha dues parcel·les que estan destinades a equipaments 

(color vermell). 

- Projecte d’urbanització de l’àmbit de la MPPGM del sector La Clota 

Reordenació: L’Ajuntament està pendent d’un informe REP (informes de diferents 

departaments de l’Ajuntament que es fan per controlar que el projecte estigui ben 

fet). El calendari previst és que el projecte estigui acabat aquest mes de desembre 

i el mes de gener es pugui portar a aprovació.  

La gerent explica en que consisteix el projecte. Per una banda, el disseny i altres 

aspectes de la calçada i vorera dels àmbits del carrer Jorge Manrique i del Pavelló 

de la República. També es refereix a una gran plaça que es faran jocs infantils, 

talussos-terrasses, vegetació, i com s’aniran salvant els desnivells. Es generaria 

també espais de plaça.  

Quan comenci la part d’urbanització que afecta els horts, aquests hauran de 

marxar del lloc on es troben ara, i la idea és trobar una altra ubicació. La idea és 

trobar un espai adient  per els horts que ha de ser possible perquè hi ha molt 

d’espai.   

- La Clota Conservació: La gerent diu que s’estan fent reunions amb Urbanisme, i 

han demanat que es reactivi el que està relacionat amb La Clota Conservació. 

- Nomenclàtor: El conseller tècnic informa sobre les noves denominacions de 

carrers del barri que ja han estat aprovades al plenari: Carrers de Joaquim Amat-

Piniella i de l’Olimpíada Popular, canvi de nom del carreró a carrer Ca l’Iglésies, i la 

proposta de Plaça Josep Fontana i Lázaro, que va al proper Consell Plenari.  

- Nou Mercat provisional d’Horta i urbanització del seu entorn: Ha estat una 

obra executada durant aquest any (gener-novembre) amb un pressupost 

d’execució de 6,16 milions d’euros. L’espai interior acollirà un total de 27 parades. 

El projecte de mercat definitiu començarà la seva redacció el gener del 2024. Si tot 

va bé, l’inici d’obres del mercat definitiu seria el gener del 2025. La inauguració del 
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Mercat provisional es farà el dia 16 de desembre encara que ja va obrir portes el 

28 de novembre.  

- Arranjament provisional de l’Avinguda Marquès de Castellbell: Obra 

executada aquest any (març-novembre) amb un pressupost total d’execució de 

70.350 euros. Àmbit Nord, definició de la zona de vianants, aconseguint una zona 

sense escorrenties. Àmbit Sud creació d’un espai nou d’estada pavimentat amb 

mobiliari urbà, nova il·luminació i manteniment dels arbres ja existents. Hi ha hagut 

problemes amb la il·luminació que no està funcionant, s’està treballant perquè 

estigui resolt a final de mes, i així donar per acabat aquest arranjament. 

- Substitució del mur situat al carrer Lisboa 122: El projecte executiu està en fase 

de tramitació tècnica, té un pressupost estimat d’execució de 349.000 euros. Es 

farà la substitució funcional del mur de maçoneria existent al carrer Lisboa 122. El 

mur està situat entre dos murs de formigó i l’any 2020 ja va patir un desplaçament 

parcial, posant en risc les naus industrials que es troben al costat.  

- Intervencions de seguretat a Torre Jussana: Obra executada durant els mesos 

d’octubre i novembre, amb un pressupost de 47.620 euros. S’hi ha fet la instal·lació 

de reixes de seguretat, substitució de tancaments vidrats, millora de tancament 

perimetral, implantació d’un sistema d’intrusió exterior per detecció de moviment, 

creació de barana longitudinal.  

- Projecte de reparació de patologies constructives de l’edifici del Pavelló de la 

República:  El projecte executiu està redactat pendent d’actualitzacions i revisió. 

El pressupost estimat és de 400.000 euros. Les actuacions se centraran a arreglar 

les patologies constructives existents, substitució vidres i estructura metàl·lica, 

retirada d’amiant, hi ha filtració d’aigua que provoca esquerdes a façanes i 

deteriorament d’elements estructurals. L’execució es farà el 2024-2025 (dates per 

determinar).  

- Darreres actuacions amb brigada:  

 Actuacions amb brigada per import de 55.043 euros. 

 Neteja de l’espai d’aparcament al carrer Lisboa, 74.  

 Reparació de fuita i substitució de part de la xarxa d’aigua al carrer Jorge 

Manrique, 3.  

 Adequació de zona annexa al mur a plaça de La Clota, 5.  

 Col·locació de nous bancs a l’Avinguda Marquès de Castellbell. 

 

- Altres temes d’interès que van sorgir a la Comissió de Seguiment:  

 Manca de contenidors al carrer Alarcón; aviat se’n col·locaran més al llarg 

del carrer.  

 Autobús a La Clota, amb el suggeriment que passi la línia 112 pel carrer 

Alarcón. S’ha demanat que aquest tema es tracti a la Taula Tècnica de 

Mobilitat. Es tractaria que l’autobús passi pel C/ Alarcón o per un altre carrer 

del barri que sigui viable.  

 Solar amb new jerseys al carrer de Ca l’Iglésies. Estan a l’espera de decidir 

què fer amb els new jerseys que es van utilitzar durant la pandèmia per 

l’ampliació de les terrasses.  
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3. Torn obert de precs i preguntes 

En primer lloc, la consellera de Barri convida a intervenir a les persones que han 

formulat preguntes per escrit.  

 

Intervenció  

 

Resposta 

Victor Valls, en nom de l’entitat “Humans 
a la Terra”  
- Desitja una ràpida millora al regidor. 
- Diu que estan preocupats per un 

tema que ha vingut de sobte al 
consell i que es va esmentar a la 
comissió de seguiment. Ho han 
parlat amb la tècnica referent i avui la 
gerent ha explicat l’inici d’obres en la 
zona on estan els horts del Tros d’en 
Marcel·lí.   
Diu que avui s’ha explicat l’ordenació 
més immediata, però no es 
correspon amb els límits que estan 
definits per l’àmbit del Parc Central 
de La Clota. Volen conèixer la 
documentació i el calendari que 
s’està treballant.  
Fa referència al planejament. 
Demanen que s’iniciï un procés 
participatiu per començar a definir 
l’avantprojecte del parc, que es parli 
dels usos, avançar en diàleg i no en 
una decisió unilateral.   

 

Gerent:  
 
- Explica que el Planejament es 

treballa des de Urbanisme. Es 
convocarà una sessió amb veïns i 
Planejament, a principis d’any, per 
seguir amb la participació i diàleg, 
sobre aquests temes i resoldre 
dubtes. 

- Que avui ha vingut a explicar un 
àmbit concret de re-urbanització, 
pendent d’aprovació, que ens han fet 
arribar molt recentment des 
d’urbanisme, i per això han 
considerat oportú compartir-ho i 
posar-ho en coneixement en el 
consell de barri. 

- La gerent no ha concretat cap data 

d’inici d’obres, del projecte de 

reurbanització. Encara no està 

determinada. 

Josep, veí dels pisos de protecció oficial 
de l’Av. de l’Estatut  
- Diu que l’entrada de l’aparcament 

està just després del radar i els 
vehicles van a molta velocitat i pot 
passar un accident a l’entrada o la 
sortida. Pregunta quina podria ser la 
solució. 

- Quina previsió hi ha per evitar més 
assentaments. Fa esment a l’antic 
camp de futbol, i a episodis de 
robatoris que hi ha hagut. 

- Parc Central de La Clota, hi ha 
propostes de dates? 

- Previsió d’augmentar contenidors ara 
que som més gent al barri? 

- Locals dels baixos, hi ha alguna 
proposta d’ús. 

- Al C/ Jorge Manrique amb Avinguda 
de l’Estatut hi ha una font d’aigua 
que utilitzen els camions de la neteja 
i fan molt soroll, hi ha alguna 

Conseller Tècnic: 
- Passaran per Taula Tècnica de 

Mobilitat el tema de l’entrada de 
l’aparcament, per valorar radar o si 
s’han de prendre mesures 
complementàries. 

- Fa esment al que es va parlar en 
anterior consell sobre assentaments. 
Sobre seguretat diu que poden 
posar-se en contacte amb Guàrdia 
Urbana, per exemple l’AVV té 
contacte estret amb Policia de Barri.  
Fa esment a persones sense llar i 
seguiment que es fa. 

- Revisaran amb l’equip de neteja 
l’augment de contenidors.  

- Pel que fa a l’ús dels locals, s’està 
tenint debat intern. Per una banda hi 
ha diverses peticions d’entitats del 
districte i els espais s’han d’adequar. 
No hi ha cap decisió presa, es 
comparteix per decidir-ho entre tots. 
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alternativa.  
- La col·locació dels bancs al C/  Ca 

l’Iglésies l’estan massa a prop dels 
pisos dels veïns.  

- Pregunta per espais d’equipaments, 
què vol dir.  

- Pregunta per una possible 
amplificació de comerços.  

Dir que els locals estan adscrits al 
IMHAB i no a Districte. 

- Són punts de càrrega d’aigua pel 
tema de la sequera, saben que s’han 
produït algunes molèsties sobretot 
quan es fa per la nit, s’està mirant 
amb Neteja.  

- Revisaran els bancs propers als 
habitatges.  
 

Mateu Tauler, veí edifici Av. de l’Estatut. 
Explica que junt a Josep són 
representants de la comunitat de veïns, 
han recollit les preguntes. 
- Els il·lusiona ser part de La Clota i 

tenen ganes de participar. 
- Carrer Jorge Manrique, els cotxes 

baixen molt de pressa, hi ha una 
corba, i a prop hi ha una escola, 
quina és la previsió de pacificació 
d’aquell carrer? 

- Se sap l’alçada dels edificis que 
s’han de fer a la zona del camp de 
futbol. Previsió inicis d’obres.  
 

Gerent:  
- La gerent i el conseller tècnic donen 

la benvinguda al barri als dos veïns 
nous de La Clota que intervenen al 
Consell de barri. 

- Pel que fa a la parcel·la del camp de 
futbol, és de promoció privada, no 
tenen constància de cap projecte en 
marxa.  

- Miraran l’alçada dels edificis i els 
contestaran.  

- En relació amb la velocitat no es 
preveu posar cap tipus d’element 
extra per limitar-la (coixins berlinesos 
... ), perquè amb el projecte ja tenen 
previst reduir l’ample de la calçada, 
fer més estret el carrer a 3,5. Si es 
veiés que és necessari mesures 
complementàries, sempre s’està a 
temps. 
 

Àngels Corsellas,  Presidenta de 
l’Associació de Veïns de la Clota 
- Diu que s’ha descuidat un tema. No 

s’ha parlat de l’aparcament al carrer 
Capcir, al projecte hi havia 5 
aparcaments i ara han desaparegut.  

- Manifesta la seva sorpresa per la 
presentació d’aquest projecte 
d’urbanització. Diu que han lluitat 
molt pel projecte del Parc de La 
Clota. Es proposa trossejar el parc i 
això no ho accepten.  
No estan d’acord amb el projecte 
presentat. 
El Parc és de La Clota i no es pot fer 
en funció dels pisos nous.     
Diu que li agradaria parlar amb els 
tècnics redactors del projecte. 
S’ha fet a esquenes i sense tenir en 
compta al barri. 

- Esperen que sigui cert que 
l’enllumenat s’arrangi el dia 27.  

- Fa esment a les esllavissades de 
terra en la part del Camí de Sant 

Conseller Tècnic: 
- Sobre fanals del C/ Marquès de 

Castellbell, diu que els han promès 
que la setmana del 27 de desembre 
es resoldrà. 

- Són coses diferents els 
desbrossaments i la retirada de terra, 
miraran de poder fer la retirada de 
terra amb la brigada.  

- Es disculpa perquè sí que estava 
anotat el tema del carrer Capcir, 
revisaran el tema.  

 
Gerent 
- Diu que han tingut un parell de 

reunions fa poc amb Planejament i 
així com en La Clota Conservació no 
hi ha avanços, pel que fa a La Clota  
Reordenació sí que han rebut 
informació dels avanços, que és la 
que porten avui al Consell. El 
projecte no s’ha portat a aprovació. 

- Recull les peticions fetes i les 
traslladarà.  



 

 6 

Genís, en la part que connecta La 
Clota conservació amb Horta, on 
està el pont del Liceu. Diu que s’ha 
de fer desbrossada, però també s’ha 
de mirar els desplaçaments de terra.  

- Dona ànims i desitja una ràpida 
recuperació del regidor.  
 

S’organitzarà una reunió amb l’equip 
redactor, amb Planejament. 

- El cost estimat de l’àmbit que s’ha 
explicat és d’uns 5 milions d’euros. 
 
 

 

S’obre un nou torn de preguntes sobre el mateix de la reordenació i, al finalitzar, el 

conseller tècnic dona per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 20:45 hores. 

 

El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç: 

https://www.youtube.com/watch?v=hs5j8t_By6o  

https://www.youtube.com/watch?v=hs5j8t_By6o

